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Záznam  

zo zasadnutia Komisie školstva pri MsZ, 28. 9. 2023, MsÚ Spišská Nová Ves  

  

 Prítomní:  

1. Mgr. Jozef Kačenga, predseda komisie školstva 

2. Ing. Vladimír Jančík 

3. Mgr. Mariana Kacvinská, Dis. art.   

4. Mgr. Judita Iľašová   

5. Mgr. Miriam Nevyjelová 

6. Mgr. Jana Marcinčinová 

7. Ing. Mária Hvizdošová   

8. Mgr. Júlia Čurillová, garant za školstvo 

 

 Nezúčastnili sa: 

1. RNDr. Ladislav Ruttkay 

 

Miesto zasadnutia: malá zasadacia miestnosť  MsÚ Spišská Nová Ves 

 

Program: 

1. Úvod 
2. Informácia o personálnych zmenách a o činnosti oddelenia školstva 
3. Informácia k školskému roku 2023/2024 
4. Rôzne 
5. Záver 

 
K bodu 1 : 

Prítomných privítal predseda Komisie školstva Mgr. Jozef Kačenga. Z 8 členov komisie boli prítomní 7. Predseda 

komisie konštatoval, že komisia je uznášaniaschopná.  

Mgr. Jozef Kačenga privítal a predstavil novú vedúcu oddelenia školstva Mgr. Júliu Čurillovú a zároveň nového 

garanta pre túto komisiu za oddelenie školstva. Poďakoval Ing. Mrnkovej za doterajšiu spoluprácu a vyslovil 

presvedčenie, že dobrá spolupráca bude pokračovať aj naďalej. 

 

K bodu 2 : 

Mgr. Júlia Čurillová uviedla, že prijala ponuku nastúpiť na miesto vedúcej  oddelenia školstva. Nastúpila od 1. 8. 2023. 

Srdečne poďakovala Ing. Mrnkovej za doterajšiu prácu na pozícii vedúcej a aj za pomoc a trvajúcu spoluprácu na 

oddelení školstva. Má prax v riadení základnej školy, pôsobí aj v oblasti vzdelávania pedagogických zamestnancov, je 

členkou Hlavnej koordinačnej skupiny pre zmenu obsahu a cieľov vzdelávania základného školstva - Plán obnovy 

a odolnosti SR. Informovala o nástupe nového zamestnanca na oddelenie školstva PaedDr. Ing. Jozefa Mitru, MBA 

od 1. 9. 2023. Tieto personálne zmeny nastali v súvislosti s odchodom do dôchodku predchádzajúcich zamestnancov 

školského úradu aj s plánovaným odchodom do dôchodku Mgr. Dany Kováčovej. Počet zamestnancov 

vykonávajúcich činnosti školského úradu sa určuje v zmysle platnej vyhlášky podľa počtu žiakov základných škôl 

spadajúcich pod školský úrad Spišská Nová Ves. Patria sem aj ZŠ v Harichovciach a v Markušovciach, ktoré zriadili 

tieto obce. Záujem o pristúpenie do nášho školského úradu prejavili aj obce Spišské Vlachy a v jednaní  je obec 

Slovinky. Tým by vznikol priestor na získanie ďalších finančných prostriedkov od štátu na ďalšie pracovné miesto, 

keďže by sme splnili limit počtu žiakov viac ako 4 800 pre 3 pracovné miesta.   

 

Mgr. Júlia Čurillová následne oboznámila komisiu školstva o plánovanej činnosti na oddelení školstva. Vypracovala 

smernicu na hodnotenie riaditeľov škôl, keďže zákon ukladá zriaďovateľovi raz ročne vykonať hodnotenie riaditeľov 

škôl. Ďalej je potrebné vypracovať koncepciu rozvoja školstva na území mesta Spišská Nová Ves. Sú možné dva 

spôsoby, ako túto koncepciu spracovať. Dá sa to urobiť spôsobom zhora, z pozície zriaďovateľa škôl alebo zdola, 

oslovením skupín, ktorých sa vzdelávanie dotýka, či už sú to zamestnanci škôl, riaditelia, rodičia, iné spolupracujúce 

inštitúcie a pod. Osobne je za to, aby sa koncepcia tvorila zdola. Zároveň v tejto súvislosti ponúkla riaditeľom škôl 

úvodné školenie so zameraním na stanovenie vízie a poslania školy a definovanie hodnôt školy. Bolo by to prínosné 

pre obe strany, keďže by mala možnosť týmto spôsobom aj bližšie spoznať vnútorné prostredie škôl. Školy budú 
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musieť mať od školského roku 2026/2027 zavedený už nový školský vzdelávací program, ktorého vízia a poslanie 

školy budú povinnou súčasťou. Mgr. Čurillová by uvítala, keby sa aspoň niektoré zo škôl zapojili už skôr. Keďže druhý 

stupeň sa má rozdeliť do 2 cyklov, s veľkou pravdepodobnosťou piaty ročník ostane v obecných školách a žiaci do 

škôl v meste nastúpia až od šiesteho ročníka. To bude znamenať, že školy v meste zaznamenajú v piatom ročníku 

výpadok žiakov dochádzajúcich z obcí.  

Ing. Mária Hvizdošová položila otázku, aký dopad bude mať táto nová reforma na kvalitu vzdelávania žiakov. Mgr. 

Čurillová uviedla, že cieľom novej reformy je to, aby sa školy posunuli od memorovania učiva k rozvoju kompetencií 

žiaka a podpore rozvoja jeho potenciálu, aby každé dieťa mohlo v škole zažiť pocit úspechu, má pripraviť žiaka na 

život. Učiteľ by nemal byť tým, ktorý vedomosti odovzdáva, mal by sa stať sprievodcom v procese poznávania. Vzniku 

nového kurikula predchádzal dôsledný výskum vzdelávania v mnohých iných krajinách, aké sú výsledky, dopady na 

kvalitu a pod.  

 

Od 1.1.2023 samosprávam pribudla povinnosť sankcionovať záškoláctvo. Minimálna pokuta, ktorú je mesto povinné 

uložiť zákonnému zástupcovi žiaka (a to obom rodičom), ktorý mal v mesiaci minimálne 15 neospravedlnených hodín, 

je 30,- Eur. Pokuta sa ukladá aj opakovane, ak v nasledujúcom mesiaci má žiak znova minimálne 15 

neospravedlnených hodín. Pokutu je mesto povinné uložiť aj v prípade predprimárneho vzdelávania, ak má dieťa 

v mesiaci minimálne 5 neospravedlnených dní. Rovnako tak sa ukladá pokuta pri nesplnení povinností zákonných 

zástupcov zapísať dieťa na plnenie povinného predprimárneho vzdelávania alebo na plnenie povinnej školskej 

dochádzky. Agenda je v riešení. Nastavila sa forma a spôsob doručovania hlásení o záškoláctve zo škôl. 

 

V zmysle platnej legislatívy pedagogickí a odborní zamestnanci škôl hodnotili svojich riaditeľov formou anonymného 

dotazníka. V závere augusta prebehli pohovory s riaditeľmi škôl, na ktorých boli oboznámení s výsledkami 

anonymného hodnotenia. 

 

K bodu 3: 

Mgr. Júlia Čurillová informovala o počte žiakov v základných školách mesta Spišská Nová Ves v školskom roku 

2023/2024. Počet žiakov neklesol, k 15. 9. 2023 je počet žiakov 3684 žiakov, z toho je 20 žiakov z Ukrajiny. Na nich 

však finančné prostriedky školy dostávajú osobitne, vždy po ukončení mesiaca. Nie sú financované prostredníctvom 

normatívu. 29 žiakov v ZŠ Nad Medzou sú v kategórii ostatní, ktorí si potrebujú dodatočne ukončiť základné 

vzdelanie. 

Mgr. Jozef Kačenga upozornil, že v meste máme aj materské školy, a preto by bolo vhodné, aby na komisiu školstva 

bola pozývaná aj p. riaditeľka Správy školských zariadení a informovala, koľko detí máme zapísaných v materských 

školách. Ing. Mrnková uviedla, že komisia bude realizovaná tak ako vždy, aj s prítomnosťou p. riaditeľky Správy 

školských zariadení, len ešte neboli novej vedúcej odovzdané všetky informácie o organizácii zasadnutí jednotlivých 

komisií. V závere roka sa komisia určite zíde ešte v súvislosti s návrhom rozpočtu na rok 2024, kde bude prizvaná aj 

riaditeľka Správy školských zariadení a bude informovať o materských školách. 

 

Mgr. Júlia Čurillová informovala o spracovaní žiadosti na finančné prostriedky z MŠVVaŠ SR na havárie, na opravu 

zatekajúcej strechy v ZŠ Levočská v sume 116 585,- Eur. ZŠ Lipová, ZŠ Ing. O. Kožucha a ZŠ Nad Medzou sa 

zapájajú do výzvy na rekonštrukciu a modernizáciu základných škôl. Vo výzve je alokovaných 50 mil. Eur.   

 

K bodu 4: 
Ing. Vladimír Jančík požiadal vedúcu oddelenia školstva o spoluprácu v súvislosti s plánovaným „Dňom otvorených 
dverí“ v stredných školách v meste Spišská Nová Ves. Riaditelia gymnázií a stredných škôl by sa chceli dohodnúť 
s riaditeľmi základných škôl na nejakom vhodnom 2-dňovom termíne, kedy by mohli žiaci 8. a 9. ročníkov základných 
škôl navštíviť stredné školy v meste. Mgr. Júlia Čurillová spoluprácu prisľúbila. Na termíne sa dohodne s riaditeľmi 
základných škôl. 
 
K bodu 5: 
V závere predseda Komisie školstva poďakoval prítomným za účasť a ukončil zasadnutie. 

 
  
 
                                       Mgr. Jozef Kačenga, v. r. 
                 predseda Komisie školstva 
 

 

Zapísala: Ing. Dana Mrnková, 28. 9. 2023 


